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Z A P I S N I K

2o (III) zajedničke sjednice Skupštine opštine Banja 
Luka, održane 19- aprila 1968. godine*

Sjednica je počela u 9 časova u Vijećnici Doma kultu- 
ге u Вапда Luci,

Sjednici predsjedava predsjednik Skupštine opštine, 
Živko Bkbić.

Zapisnik vodi Tadić Teodor, radnik Skupštine opštine.
Predsjedavajući konstatuje, poslije prozivanja, da je 

sjednici prisutno 68 odbornika, a otsutni su:
- Dojčincvić Novak, Gazić Joško, Koprivica Boško, Ko- 

rica Djuro, Kremenović Rade, Lazić Krstan, Lučić Tomo, Pavičar 
Lazo, Stanković Duško, Višekruna Vaso, Salamić Ljubiša, Balić 
Azra, Čuljat Miroslav, Duvnjak Stojan, Djuran Vlado, Pilipović 
Safet, Grozdanić Boško, Kecman Drago, Kovačević Rade, Mandić 
Vukašin, Marčetić Bogdan, OsmanČević Sabahudin, Petković Bojan, 
Pirolić Meho, Pujić Drago, Rojc Vera, Ruždijić Teufik, Sabljić 
Zarko, Savić Milivoj, Senić Ranko, Šukalo Bogoljub i Vasić Mi- 
livoj.

Predsjedavajući predlaže Dnevni red, kako je ranije 
dostavljen odbornicima, sa sledgćim izmjenama i dopunama*

a) Tačka 12 se dopunjava sa podtačkom e) - prijeđlog 
Zaključka o razmatranju Statuta Narodne biblioteke "Petar Ko- čić̂

b) u tački 1 3» vrše se dopune sledećih podtačakaj
d) Prijedlog Zakl^učka o dozvoli zamjene prava koriš- 

ćenja gradjevinskog zemljista u ulici RudarskoJ za gradjevins- 
ko zemljište u ulici Braće Podgornika i Ivice Davida, ranije 
vlasništvo Miljević Jove;

e) prijedlog Rješenja o utvrdjivanju opšteg interesa 
za eksproprijaciju nekretnina u ulici Pilipa Macure broj 6 ;

f) prijedlog Rješenja o utvrdjivanju opšteg interesa 
za eksproprijaciju nekretnina u ulici Moše Pijade broj 13 i 15su

g) prijedlog Zakl(jučka o dodjeli gradjevinskog zemlji- 
šta društvene svojine Skupstini opštine Banja Luka radi izgrad- 
nje trafostanice u iilici Njegoševoij;

c) iza tačke 1 3» dodaju se nove tačke*
14. izbor predsjednika i jednog sudije Opštinskog su- 

da u Banja Luci.
13. Prijedlog rješenja o zaduženju opštine Banja Luka 

kod Investicione banke Sarajevo*
a) na iznos od 2 1o.ooo novih dinara,
b) na iznos od 1 5o.ooo novih dinara,
c) na iznos od 7 5 *ooo novih dinara.
16. Odlučivanje o dodjeli Aprilske nagrade grada Ba-

nja Luke.
Odbornik Krutjak Josip* objašnjava da su radovi na 

elektrifikaciji sela već počeli i da je Savjet za komunalne



poslove raspravljao o raspodjeli sredstava za elektrifikaci- 
ли, pa predlaže da se i ovo pitanje stavi na dnevni red Skup- 
stine,

Predsjednik Babić Zivko z objašnjava da se naredna 
sjednica Skupštine opštine (radna) planira za 29. april na ko- 
joj će se razmatrati Program elektrifikacije u o.g. pa je svr- 
sishodnije da se tada odlućuje i o raspodjeli finansijskih sre- 
dstava kojim će se finansirati usvojeni program.

Odbornik Krhtjak Josipt je odustao od prijedloga*
Odbornik Dragić Dragoljub: je obrazložio da Je prob- 

Lematika zapošLjavanja aktueLna, pa Je predLožio da se i ovo 
pitanje stavi na dnevni red današnje iLi nareane sjednice SO.

Ptedsjednik Babić Živko - je obrazLožio da je Progra- 
mom rada SO za ovu godinu predvidjeno razmatranje ove problema- 
tike i utvrdjen je kvartaL u kojem će stručna sLužba pripremiti 
materijai, pa će se time udovoijiti zahtjevu odbornika*

Odbornik Jajkut DJuradjt де prigovorio stručnoj sLuž- 
bi zbog nepripremijen&g odgovora na ranije postavLJena pitanja 
o osiobodjenju taksa na orudja u poijoprivredi, to jest na ko- 
ia koja se ne koriste na javnim putevima i vodjenju posiovnih 
knjiga kod privatnih zanatiija (većina zanatiija ne vodi knji- 
ge i time špekuiiše zbog manjeg oporezivanja), zbog čega je po- 
trebno poduzeti mgere i takve postupke spriječiti.

Eškić Ismetj načeinik Sekretarijat za finansije: obra- 
ziožio je da je zavrsen popis orudja u goijoprivredi i da će se 
razmotriti mogućnost osLobadjanja zaprežnih voziia od takse (kc- 
ia koja ne iziaze na javne puteve). On ge upoznao odbornike da 
su poduzete mjere od strane stručne siuzbe za vodjenge posiov- 
nih knjiga pod privatnih zanatiija.

Odbornlk Anušić Josot де prediožio da se za narednu 
sjednicu pripremi prijediog OdLuke za osiobodjenge piaćanja ta- 
kse za zaprežnja voiovska koia. Zamjerio je strucnoj siužbi što 
priiikom popisa orudja kod pcij privrednih viasnika nije pisa- 
La i koja vrsta zaprege vozi koia, pa bi se onda Lako znaio ko- 
ja koia treba osioboditi. On je obraziožio da nema opravdanja 
da se voiovska zaprežnja kola opterećuju taksom, jer se u veći- 
ni siučajeva voiovska koia ne koriste u javnom saobraćaju.

Odbornik Buzadžić Rajkot je podržao prijediog i obraz- 
Loženje Anušić Jose*

Predsjednik Babić Živkot Je prediožio da se usvoji za- 
kLJučak da stručna siužba prema prijediogu Anušić Jose za nare- 
dnu sjednicu pripremi odgovarajući prijediog odiuke, što Je Je- 
dnoglasno usvojeno*

Predsjednik Je otvorio pretres po skraćenom zapisniku 
sa prošle sjednice koji Je JednogLasno prihvaćen.

PredLoženi dnevni red Je Jednogiasno prihvaćen.
Predsjednik Babić Živkot prediožio Je da se prvo raz- 

matra tačka L5. kako bi se već danas mogia provesti odgovara- 
juća procedura kod nadležne banke, što Je Jednogiasno prihva- 
ćeno.
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Ad 15.
Eškić Ismet, načelnik za finansije u svojstvu izvjes- 

tioca ispred Savjeta za finansije obrazlozio је tekst rješenja 
o zaduženju opštine Banja Luka kod Investicione banke Sarajevo 
na ukupan iznos od 43,5oo.ooo starih dinara.

Prijedlog rješenja je o'ednoglasno usvojen.
Ad 1.

Hmjaz Radovan, načelnik Sekretarijata za inspekcio- 
ske poslove podnio je kr§ići gismeni rezime po izvještaju o ra- 
du inspekcijskih službi Skupstine opštine Banja Luka u 1967. g'o- 
dini, koji se prilaže zapisniku.

Prije početka sjednice uvodno izlaganje načalnika je 
podjeljeno oabornicima. Radovan je posebno naglasio da su odgo- 
varajuci savjeti Skupštine i Komisija za društveni nadzor raz- 
matrali odnosni izvještaj i da su njihovi prijedlozi i zaključ- 
ci sadržani u uvodnom izlaganju,

Predsjednik Babić Živkot obrazložio Je da uvodno izla- 
ganje načelnika kao skraćeni sadržaj izvještaja sluzi odborni- 
cima kao sažet materijal za upoznavanje gradjana o radu inspek- 
cija i ovoj problematici na zbofeobima birača.

Odbornik Ibrahimbegović Dževad: Komentarišući izvještaj, 
pohvalno se izrazio 0 radu i djelovanju inspekcijskih organa na 
našoj opštini. On se kritički osvrnuo na nedovoljnu kontrolu u 
pogledu" kvaliteta hljeba kod privatnih pekara, različite uslove 
u poslovanju i nedovoljnoj kontroli privatnih ugostitelja, kao 
izabrani prodaje sjemenskog luka,

Dževad je predložio da nadležni organi, stručne službe , 
radne organizacije i drugi najodgovorniji faktori trebaju jednom 
sa rigeči preći na djela u pogledu:

a) izgradnje nove klaonice,
b) proširenju gradske tržnice,
c; tehničkoj opremi inspekcija.
Predsjednik Babić Živko je obrazložio: - da stručne 

službe i odgovarajući opštinski savjet pripremaju prijedlog za 
narednu sjednicu SO u uvodjenju prinudne uprave u komunalnom 
preduzeću "Tržnica",

- da je pogon '’Stočar” u zajednici sa integrisanim pre- 
duzećem iz Beograda u poslednje 3 godine poduzelo mjere i u ovoj 
godini će se otpočeti izgradnja nove klaonice,

Odbornik Kremenović Jovan: karitički se osvrće na stav 
Polgoprivrednć inspekcije što je zabranila prodaju sjemensku ro- 
bu (luk) na tržnici, a da predhodno nisu poduzete mjere za naba- 
vku kvalitetna sjemena. Na ovakve postupke gradjani na selu re- 
aguju, pa je predložio da stručna služba SO i Savjet poduzmu mje- 
re za nabc.vku sjemena, jer pojedinci na trznici sada svercuju, 
nabijaju cijene i neopravdano stiču dcbit.

Predsjednik Babić Živko: obrazlaže da inspekcije pro- 
vode propise, pa time njihovo nije da se staraju o nabavci sje- 
mena - što je stvar zađruga i drugih trgovačko-proizvodnih orga- 
nizacija.
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Odbornik Kašljević Mirko: obrazlaže da Je propisam 

o prometu sjemenske robe ovlaštena inspekcija za poslove poljo- 
privre e da obustavi prodaju sjemena koje nije atestiranoi 
Inspekcija je pravillno postupila, a stvar je prometnih radnih 
organizacioa (zadruca i trgovine) da nabave odgovarajuće koli- 
čine sjemenske robe.

Odbornik Džombić Miloradt smatra da je poljoprivredna 
inspekcija trebala zabraniti prodaju samo nekvalitetna sjeme- 
na luka, pa je i ova služba djelimično kriva što де to kod gra- 
djana izazvala revolt i imače posledica u odnosu na stvarne po- 
treba za sjemenskom robom (luk;.

Hrnjaz Hadovan, načelnik sekretarijata za inspekcijske 
poslove smatra da je poljoprivredna inspekcija u pravu, jer jej 
pozitivni propisi nalažu da zabrani prodaju sjemena koje nije 
atestirano, bez obzira koje proizvodjač. Obezbjedjenje sjemena 
treba da or^anizuje trgovačka mreža.

Odbornik Džombić Milorad: obrazlažp da nije zadovoljan 
sa odgcvorom Radovana Hrnjeza, jer pored poštovanja zakonitosti, 
inspekcija kao skupštinska služba treba da vodi računa i o in - 
teresima gradjana, a ne samo da formalistički prLmjenjuje propi- 
se.

Preasjednik Babić Zivko* obrazlaže ako pojedini odbor- 
nici smatraju da ^e inspekcija u slučaju zabrtane sjemenske robe 
(prodaje) po^rijesila, onda treba da se dogovcrimo koji bi or- 
gan ove Skupstine trebao to da utvrdi, naglaaavajući da je u ovom 
slučaju inspekcija samo primjenjivala pozitivne propise što jej 
je osnovni zadatak. On je naglasio da Skupština treba usmjeriti 
odgovarajuće organizacije zadružne i trgovačke mreže da u budu- 
će posvete odgovarajuću pažnju za obezbjedjenje potrebne sjemen- 
ske robe.

Odbornik Džombić Milorad: istiće da je sa formalne st- 
rane inspekcija pravilno postupila, ali ne bi bilo greške i da 
je dozvolila prodaju sjemena koje ima odgovarajuću kvalitetu,pa 
makar i nedostajao atest.

Odbomik Dragić Dragoljub: je naglasio da je inspekci- 
ja u vezi sa zabranom prodaje neatestiranog sjemena pravilno po- 
stupila i Poljoprivrednoj inspekciji za takav postupak ne treba 
prigovarati. Nas kritički osvrt treba da bude na radne organiza- 
cije (zadruge i trgovinu), što se nisu postarale da obezbijede 
kvalitetno i u dovoljnim količinama sjemena, naročito luk,jer 
gradjani zaista prigovaraju.

Odbomik Zenić Dobrivoje: obrazlaže da inspekcija u 
ovom slučaju samo je primjenjivala propise, a negodovanje gra- 
djana postoji, ali po njegovom mišljenju osnovni je razlog os- 
kudice sjemenskog luka na pijaci, obzirom da je u ovoj sezoni 
luk u Beogradu prodavan po cijeni Уоо st. dinara, a u Banjaluci 
2.ooo st. dinara. On se kritički osvrnuo na sjemenskapreduzeća , 
komoru i zadruge, što nisu obezbijedile dovoljne količine sjeme- 
na, naglašavajući da ovo treba da bude iskustvo i pouka za ubu- 
đuće. On je predložio da bi nadležne stručne službe i Savjet tre- 
bali više koordinirati sa odgovarajućim raddim organizacijama da 
do ovakvih pojava u buduće ne dodje.

Predsjednik Babuć Živko je predložio da stručna služ- 
ba treba izraditi informaciju o problemima nestašice sjemenske
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robe i da istu Savjet za polj privredu razmotri, pa da se pre- 
ko odgovarajućih radnih organizacija i Komore poduzmu potrebne 
mgere u cilju obezbjedjenja kvalitetnog sjemena. Predsjednik oe 
predložio da se o ovom pitanjima okonča diskusija i da se daju 
konkretni prijediozi u vezi sa radom inspekcijskih siužbi.

Odbornik Buzadžić Rajkoi je predLožio da se poduzmu 
hitne mjere u ciiju obezbjedjenja sjemena Luka za ovih preos- 
taiih par dana do kraja sezone, obzirom da postoji veiika po- 
treba za istim na seoskom području*

Odbornik Anušić Joso: je prediožio da se izvještaj In- 
spekcijskih siužbi prihvati, ističući da su inspekcije pokazaie 
dobru aktivnost u L967. godini. On je prediožio da se razmotri 
mogućnost da inspekcije ne vrše kontroiu na područjima opština 
Laktaši i ČeLinac, obzircm da je nedovoijan broj inspektora i 
za područja naših opština. On se zaLožio da se posebna pažnja 
posveti kontroLi bespravnog rada, kako u gradu tako i na seoskom 
području, ističući da pojedina Lica na seLu kupuju traktore, a 
nisu zemLjoradnici u pravom smisLu, čime zaradjuju veću dobit 
za koju nisu praviino oporezovani. Joso je nagiasio da u većini 
siučajeva zanatiije svih vrsta sa stanovišta oporezivanja boije 
proiaze nego poijoprivredni proizvodjači, zbog čega je prediožio 
da poreski organi u poiitici oporezivanja posvete odgovarajuću 
pažnju.

Pegan Anton: predsjednik Savjeta za rad i radne odnose 
SO istiće da Izvještaj o radu inspekcijskih siužbi više sadrži 
brojčanih podataka o rezuitatima rada, a manje ima osvrta o po- 
jedinim probiemima, zaiažući se da se u buduće probLemskom rje- 
savanju djeiatnosti pojedinih inspekcija i mjera protiv prekrši- 
oca propisa posveti odgovarajuća pažnja.Istakao je da ima prim- 
jera da pojedini privatnici u svojstvu zanatiije prosto ekspio- 
atišu tudju radnu snagu, prediažući da bi odgovarajuće inspekci- 
je, sindikat i drugi faktori trebaii poduzeti potrebne mjere ka- 
ko bi se to spriječiio.On se kritički osvrnuo na stav po^edinih 
samoupravnih organa u radnim organizacijama koji veću paznju po- 
svećuju prcizvođnji, zanemarujuci zaštitu na radu, zbog čega i 
jeste siučaj da su povrede na radu u porastu i da to nanosi ve- 
iiku štetu u prvom redu zdraviju radnika i njihove porodice, a 
zatim i materijainu, kako koiektivu tako i zajednici kao cjeiini. 
On je grediožio da bi svi faktori trebaii posvetiti veću pažnju 
a narocito inspekcije kako bi radnici što potpunije i dostjedni^ 
je ostvarivaii svoja prava iz radnih odnosa. II vezi održasanja 
pistoće i higijene u gradu, on je prediožio da bi pored inspek- 
cije i radnih organizacija trebaLo u većoj mjeri angažovati i 
kućne savjete.

Predsjednik Babić Živko: шшхгпх кхУнхЈхјуЈка; predLaže 
da odbornici diskusiju usmjere na davanje konkretnih prijedLoga, 
vezanu za rad inspekcijskih sLužbi.

Odbornik FaiL Ivica: obrazLaže da sadašnji broj komu-
naLnih inspektora nije u mogućnosti da kontroLiše i obezbijedi 
odgovarajuću čistoću i higijenu u gradu, prediažući da i sve 
druge faktore treba na ovom zadatku angažovati. On se nije sLo- 
žio sa mišijenjem Džombić MiLorada da je inspekcija trebaia bi- 
ti popustijiva u siučaju zabrane pro&aje sjemenske robe (Luka).
On je nagiasio da inspekcija treba i u buduće poduzeti sve mje- 
re u dosijednoj primjeni zakonitosti, zaiažući se da inspekcij- 
ske siužbe trebaju u otkianjanju pojedinih nedostataka i propusta
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davati razumne rokove. Ovo je povezao sa prošlogodišnjim slu- 
čajem kada je Inspekcija rada predložila da se zatvori pogon u 

"2 9 novembru" kada je rok odredjen 5 dana. On se kritiški osvr- 
nuo na sporost u vezi donošenja odluke o čistoći grada što i 
jeste jedan od razloga da se upućuju prigovori kako od strane 
odbornika tako i gradjana.

Vukojević Slavko, savezni poslanik u Socijalno zdrav- 
stvenom vijeću, zamolio je odbornika Fail Ivicu i druge disku- 
tante da diskusiju skrate na konkretne prijedloge, obrazlažući 
to da je prisutnim u većini poznata problematika o kojoj se vo- 
di diskusija.

Odbornik Fail Ivica* postavlja pitanje da li sve ugos- 
titeljski objekti u gradu imaju odobrenje za rad, naglašavajući 
da bife u Predgradju radi, a po njegovom mišljenju nema sge us- 
love za takvu djelatnost. On se založio da se poduzmu što kcn- 
kretnije mjere za sprećavanje b§epravnog i divljeg rada.

Odbornik Medojević Marko* se založio da stručne službe 
Skupštine, savjeti, odbornici i svi drugi faktori trebaju biti 
dosledniji u primjeni usvojenili zaključaka, naglašavajući da je 
korisnije manje pričati, a više raditi. On je predložio da bi 
inspektcre trebalo bolje nagraditi, pa makar i uvodjenjem pose- 
bnog dodatka, zalažući se da se inspekcijske službe bolje tebni- 
čki opreme sa jednim kolima i dru^im sredstvima, kako bi u radu- 
bile sto efikasnije. On je predložio da se poduzmu što konkret- 
nije mjere od strane Sudija za prekršaje za rješavanje prekrašaj- 
nih zahtjeva inspekcijskih službi, što bi u svakom slučaju uti- 
calo na efikasnost organa gonjenja.

Odbornik Kašljević Mirko* prečlaže da se izvještaj 0 
radu inspekcijskih službi prihvati, pominjući da bi program ra- 
da inspekcijskih službi trebalo korigovati u smislu da se poje- 
dini poslovi smanje, kako bi se program u cjelini mogao reali- 
zovati. Ovo se narocito odnosi na Tržišnu inspekciju, jer se iz 
.programa vidi da su brojno mnogi objekti predvidjeni za pregled. 
On je predložio da bi u buduće prilikom donošenja lokalnih pro- 
pisa i izmjenom postojećih odluka trebalo ovlastiti inspektore 
da izriču mandatke kazne za prekršaje manjeg intenziteta, što bi 
u mnogom olakšalo rad sudija za prekršaje.

Odbornik Cerić Osman* je predložio da se Izvještaj o 
radu inspekcijskih službi prihvati, naglašavajući da na nedovo- 
Ijnu efikasnost u radu inspekcija utiče i nedostajanje pojedinih 
propisa, naročito onih koji regulišu gradjenje objekta.On se kri- 
tički osvrnuo na slučajeve da pojedina lica ostvaruju kroz dopun- 
ski i honorarni rad priliČne prihode , dok drugi nemaju zaposle- 
nja, predlažući da se i ovom pitanju posveti potrebna pažnja.

Predsjednik Babić Živko* obrazlaže da je odluka koja 
zamjenjuje Generalni urbanistički plan pripremljena i umnožena 
za razmatranje, koja će se uvrstiti u dnevni red nareane sjed- 
nice.

Odbornik Zec Магко* obrazlaže da radne organizacije 
još stalno ne posvećuju dovoljno pažnje zaštite na radu radnika 
i ostvarivanju’prava iz radnih odnosa, predlažući da inspekcija 
rada u tom pravcu treba da pooštri mjere. On je istakao da nema 
opravdanja ža ovoliki broj povreda na radu u koje svrhe se troše 
ogromna materijalna sredstva, dok na drugoj strani vidomo da je 
Komunalna zajednica sccijalnog osiguranja u gubibima za 1 ,5  mili- 
jardu S. dinara.



-  7  -

Postojanje stručnih centara za poslove zaštite pri radu ola- 
kšalo oe Inspekciji rada poslove i nju je rasteretilo stručnih 
poslova u vezi sa zaštitom, ali bi istureni centri za zaštitu 
pri radu, kako zagrebačkog tako i sarajevskog trebali posveti- 
ti veću pažnju problemima zaštite u radnim organizacijama.

Zec je istakao da bi Sanitarne inspekcija trebala po- 
svetiti veću pažnju u kontroli u ulici Gorana Kovačića i Mit- 
rovački put, naglašavajući da se i u pojedinim privatnim kuća- 
ma otvaraju ugostiteljske radnje (slucaj u ulici Mladena Stoja- 
novića). On se založio za oštrije odnosno auekv tnije oporezi- 
vanje privatnih zanatiija, naročito ugostiteLja, kako bi se ppre- 
čiLo neopravdano bogačenje.

Odbomik Ivanić Jovot predLaže da se usvoji izvještaj
0 radu inspekcijskih sLužbi i prijedLczi Anušiaa Jose, obrazLa- 
žući da Je potrebno zahvatiti putem oporezivanja sve prihode iz 
bespravnog rada od čega bi zajednica imaLa priLičnu korist.

Odbomik Dragić Dragoijubt postavLja pitanje zašto se 
dozvoiiic u uLici MiLana Radmana, naročito kod škoLe MLadena Sto- 
janovića izgradnja pojedinih šupa, pominjući da neki gradjani 
oiako dobiju odobrenje, pa prediaze da se ovo u buduće treba spri- 
ječiti.

Predsjednik Babić Zivkot nakon điskusije i prijedioga 
predložio je slijedećet

Z A K L J U Č K E
flT)Da se usvoji Izvještaj o radu inspekcijskih sLužbi

1 predioženi zakijučci kroz izvjestaj i uvodno iziaganje, kao i 
prijedlozi odbornika,

2. Da sekretar Skupštine opštine poduzme potrebne mje- 
re za ostvarivanje odgovarajuće saradnje i koordinacije u radu 
izmeđju pojedinih organa uprave i drugih siužbi, kao i ubrzava- 
nje ppsiova putem stručnih siužbi u ciiju izmjena i dopuna pred- 
ioženih LokaLnih propisa (odiuka),

3. Da se od strane inspekcijskih siužbi pooštre mjere
za održavanje čistoće i higijene grada, kako od strane radnih or- 
ganizacija, kućnih savjeta i drugih društvenih faktora, tako i 
gradjana,

4. Da se priiikom donošenja novih iokalnih propisa i iz- 
mjena postojećih nadje načina i pravnog osnova za oviaštenje po- 
jedinih inspektora da za mange prekršaje izriču mandatne kazne, 
kako bi se Sudiji za prekršaje rasteretiie suvišnih predmeta i 
prekršaja manjeg intenziteta i društvene opasnostifč

3. Da se inspekcijskim siužbama stave na korištenje ko- 
La ("YoLgaM)»a da se za potrebe Skupštine opštine iz budžetskih 
sredstava nabave Jedna kvaiitetnija koLa ("Mercedes"),

6 . Da Savjet radne zajednice i sekretar Skupštine podu- 
zmu potrebne mjere u ciLJu adekvatnijeg nagradjivanja inspekto- 
ra, u ciiju popunjavanja inspekcija što stručnijim kadrovima i 
stimuiacije za što efikasniji i zakonitiji rad.

PredLoženi zakijučci su jednogiasno prihvaćeni.
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Ad 2.

Predsjeđnik Babić Živko: obrazložio je da je Izvjještaj 
o radu Komisije za predstavke i pritužbe obrazložio konkretne 
stvari iz raaa ove Komisije, zbog ćega nema potrebe davati po- 
sebno uvodno izlaganje,

Odbornik Pišteljić Dr. Duško: osvrnuo se kritički na 
pojedine slučaj'eve da gradjani kroz svoje zahtjeve kod prvos- 
tepenih organa iz opravdanih razloga ne ostvare pojedino pravo, 
medjutim, to gravo putem raznih intervenžija kod viših organa 
ostvare, zalazući se da poduzimanje potrebnih mjera i ujednače- 
nosti u rješavanju zahtjeva i žalbi gradjana. On Je istakao da 
se iz izvještaja vide kršenja prava gradjana i nepravilnog od- 
nosa prema njima od strane pojedinih organa, predlažući da sve 
one koji čine prekršaje na stetu radnika treba pozivati na od- 
govornost.On se založio za veću i konkretniju aktivnost u raz- 
vijanju Javnosti rada komisije.

Odbornik Šolaja Jefto Je predložio da se IzvJeštaJ o ra- 
du komisije prihvati, izražavajući se pohvalno o njenom radu u 
prošloj godini, On se kritičbo osvrnuo na pojave "nadripisarst- 
va", gdje pojedini penzioneri praveći razne žalbe, tužbe i zah- 
tjeve gradjanima neosnovano skupo naplaćuju takve usluge, a sa- 
držaj takvih predmeta je loš i u istl mali često nema prave isti- 
ne. On je prealožio da bi trebalo potpunije opremiti prijemnu 
kancelariju i obezbijediti potreban broj radnika za opsluživa- 
nje neukih stranaka, kako bi se jednom stalo kraju nadripisar- 
stvu. Istakao je potrebu pozivanja na odgovornost svih onih ko- 
ji rješavaju o pravima gradjana, a u radu ne primjenjuju prajil- 
no propise ili nemaju korektan odnos prema strankama. On se kri- 
tički osvrnuo na nedovoljnu koordinaciju i saradnju u ranijem ra- 
du urbanističke službe i Gradjevinske inspekcije, što je izazi- 
valo negodovanje kod gradjana, a imalo je i političkih poslje- 
dica. Šolaja je pomenuo da treba punu pažnju posvetiti ispiti- 
vanju svake predstavke, žalbe ipritužbe grad^ana, kako bi se za- 
uzimali što pravilniji stavovi i predlagalo poduzimanje potreb- 
nih mjera od strane odgovarajućih samoupravnih i drugih organa.

Ddbornik Grbić Milan: smatra da je kroz izvještaj tre-
balo biti više riješi o pojedincima koji krše propise na štetu 
gradjana, zalažući se da se u buduće pozivaju na odgovornost 
svi oni koji svojim radom onemoguće da gradjani ostvare zakonom 
predvidjena prava.

Odbomik Seksan Slavko se založio za veću javnost rada 
Komisije za predstavke i pritužbe i predlaganje mjera protiv li- 
ca i službenika koji rade u pojedinim organima i službama, a 
na štetu stranke krše propise. On je mišljenja da ispitivanjem 
navoda u žalbama i predstavkama, kao i drugim zahtjevima treba 
gosvetiti punu pažnju, a naročito da se zahtjevi gradjana rje- 
šavaju u propisanom roku.

Brkić Sveto, predsjednik Komisije za predstavke i pritu- 
žbe je obrazložio, da je pohvalno što se struktura predstavki i 
žalbi izn-ijenila, obzirom da je ranije oko 7 o% žalbi bilo upu- 
ćeno zbog birokratkfeog postupka pojedinih službenika orema gra- 
djanima, medjutim, sadase Ijudi više žale zbog toga što iz op- 
ravdanih razloga ne mogu ostvariti pojedina prava (penzije, 
zapošljavanje, socijalna pomoć, stambena i drugapitanja).
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On je naglasio da bi u rješavanju pojedinih pritužbi i žalbi 
gradjana trebalo veće razumjevanje i samoupravnih organa i od- 
govornih lica u radnim organizacijama. On ^e pomenuo slučaoe- 
ve gdje se na pritužbu gradjana ne može nešto naročito učihiti 
u slučajevima gdje zakon nije povrijedjen ili gdje već postoji 
sudska odLuka, kao i pojedine smetnje formalne prirode,iako su 
u pojedinim slučaj(.vima zahtjevi stranke opravdani. Biće kori- 
sna i sugestija Komisije za izmjenu pojedinih propisa, o čemu 
je bilo riječi i kroz izvještaj. On je istakao korisnu praksu 
pa se na pojedine sjednice komisije pozivaju i predstavnici 
organa i službi i da se na zajedničkoj raspravi nalaze odgova- 
rajuća rješenja. PredLožio je da se kroz Statut opštine preci- 
znije formuLišu nadLežnosti i ovlaštenja Komisije, obzirom da 
ovo nije drugim propisima reguLisrano. Sveto je nagLasio naro- 
čito potrebu изта:кх poduzimanja odgovarajućih mjera i predLoua 
od strane Komisije za društveni nadzor u pogledu jačanja inte- 
rne kontrole u radnim organizacioama, što bi obezbijedilo ma- 
nje kršenje propisa i povredjivanje prava radnika.

Odbornik Jankijević Viktor: se pohvalno izjasnio o
zadu i aktivnosti Komisije, pogotovo kada se ima u vidu da nje- 
na nadležnost nije kodifikovana. Potrebno je činiti dalje napo- 
re za što jači uticaj i autoritet Komisije u rješavanju pritu- 
žbi i žalbi gradjana, kako bi što manje bilo birokratskog i ne- 
pravilnog odnosa prema gradjanima. Pored toga, što ima neoprav- 
danih žalbi i pritužbi, njih još dosta ima opravdanih i treba 
im posvetiti punu pažnju. On se založio za veću javnost rada 
Komisije i poduzimanje mjera protiv Lica koja krše propise i 
ostvarivanje prava rađnih ljudi. Naročito se kritički osvrnuo 
na probleme u" vezi sa izgradnjom garaža i prigovore gradjana 
na tu problematiku, kao i potrebu da se poduzmu sve mjere u ci- 
lju rješavanja zahtjeva gradjana u propisanom roku.

Odbornik Dgubo Refik: je predLožio da se podnese pose- 
ban izvještaj Skupštini opštine iz kojeg bi se vidjeli sluča- 
Qevi svih Lica kô ja su krsiLa propise na štetu gradjana, zaLa- 
zući se za što vecu odgovornost svih bez obzira na radno mjes- 
to i poLožaj.

Potpredsjednik Vukić Ante je na kraju diskusije i pri- 
jedloga, predLožio da se usvoje sledeći:

Z A K L J U Č C I
1. Da se usvoji Izvještaj o radu Komisije u L967. godi- 

ni, i zaključci istaknuti kroz diskusiju,
2. Da se posveti odgovarajuća pažnja organizaciji i 

radu organa interne kontrole u radnim organizacijama,
5. Da se Skupšini opštine prezentira informacija o pro- 

blemima izgradnje garaža i predLozima mjera kako bi se spriječi- 
le dosadašnje pojave iz ove problematike, i/-

4. Da se u budućem izvještaju i informacijama Komisije 
što konkretnije ističu greške pojedinaca i zahtjeva njihovo po- 
zivanje na odgovornost, imajući u vidu kiritičke osvrte i pri- 
jedloge odbornika kroz diskusiju.

Predloženi zaključci su jednoglasno prihvaćeni.
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Ad 3.
Potpredsjednik Vukić Ante je dao uvodne napomene u 

vezi Informacije o stanju radova na izvršenju geodetskog pre- 
mjera i izradi katastarskog operata zemljišta na području op- 
štine.

Informacija je jednoglasno prihvaćena.
Ad 4.

Potpreusjednik Vukić Ante: je podnio Informaciju o 
prestanku rada jame "Petričevac" rudnika mrkog uglja, koja se 
prilaže ovom zapisniku. On je naglasio da je Skupština na je- 
dnoj od svojih sjednica formirala posebnu komisiju za ispiti- 
vanje uslova i rada pomenute jame i da je Komisija podnoseći 
ovu informaciju uz saraunju sa odgovaj?ajućim republičkim ruda- 
rskim inspekcijama ovaj posao obavila.

Odbomik Zec Marko: istiće da je u ulici Gorana Kova-
čića oko Зо kuća izloženo opasnosti od otpadnih voda, koje se 
sljevaju iz ulice Karla Rojca i da otpadne vode nanose štetu 
gradjanima u njihovim baštama. On je naglasio da su posledice 
od otpadnih voda takve da se vlasnicima bašta suše vočke# Pre- 
dložio je da Sanitarna inspekcija ovo ispita i da se poduzmu 
odgovarajuće mjere u rješavanju ovog pitanja.

Potpredsjednik Vukić Ante: je predložio da Sanitarna 
inspekcija na licu mjesta ispita stanje i poduzme mjere u ci- 
lju rješavanja vodovoda i kanalizacije u odnosnim ulicama.

Odbornik Palvšić Milorad: ističe da bi trebala velika 
finansijska sredstva da bi se rješilo pitanje priključka vodo- 
vodnoj mreži, a da takva sredstva nije moguće budžetom obezbi- 
jediti. On je istakao da i druga područja imaju problema sli- 
čne vrste.

Hrnjaz Radovan, načelnik Sekretarijata za inspekcijske 
poslove: je istakao da je Sanitarna inspekcija upoznata o prob- 
lemima otpadnih voda u pomenutim ulicama i da će se poduzeti 
potrebne mjere za rješavanje ovog pitanja.

Odbornik Kremenović Jovan: je istakao da ima problema 
u vezi sa obezbjeujenjem vode i na seoskom području i da je po- 
trebno poduzeti mjere za rješavanje tog pitanja.

Potpredsjednik Vukić Ante: obrazlaže da pređmet disku- 
sije na ovoj sjednici nisu ova pitanja i da cvu problematiku u 
vezi sa vodovodnom i kanalizacijonum mrežom i obezbjedjenjem 
vodoopskrbnih objekata na seoskom području treba da bude pred- 
met posebno za razmatranje.

Odbomik Zec Marko: istiće da su graajani voljni da
iz vlastitih sredstava plate priključak, u protivnom može doći 
do zatvaranja kanalizacije u ulici Karla Rojca, pa će to izazva- 
ti veće probleme.

Potpredsjednik Vukić Ante: ističe da bi u gradu oko 
4o% vodovodne, kanalizacione mreže trebalo rekonstruisati, a 
budžetska sredstva nedostaju za rješavanje ovih problema, a i 
sam vodovod kao radna organizacija nema dovoljnih sredstava za 
rješavanje ovih pitanja. Sanitarna inspekcija^treba na licu mje- 
sta da utvrdi sve slučajeve i da se razmotri šta se može rije- 
šiti od uočenih problema.
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Informacija o prestanku raua jame ,'Petričevac,, Rud- 
nika mrkog uglja je jednoglasno prihvaćena.

Ad 5.
Olujić Bogoljub* je obrazlozio prijedlog Odluke o do- 

puni Statuta opštine Banja Luka, koji se odnosi na utvrdjiva- 
nje područ^a Mjesne zajednice Simići, koja je jednoglasno usvo- 
jena*

Ad 6 .
Olujić Bogoljub: je obrazložio prijedlog Zaključka o 

potvrdjivanju Odluke zborova biračak o osnivanju Mjesne zaje- 
dnice, Šimići, koji je jednoglasno prlhvaćen.

Ad 7.
Potpredsjednik Vukić Antet je obrazložio da su odbor- 

nici dobili prijedlog Odluke o ustanovljenju nagrade ”25 maj”, 
predlažući da se ista usvoji uz dopunu da se i pojedinci, kao 
i omlađinci sa sela mogu nagraditi.

Odbornik Ibrahimbegović Ćamil*predlaže da se član 2. 
pomenutd Odluke preformuliše u smislu da se i pojedindi omla- 
dinci mogu nagraditi, zalažući se za usvajanje odluke. On je 
ranije bio predložio predsjeđniku Skupštine da se odluka ski- 
ne s dnevnog ređa, papošto je ujedno'i član Savjeta za obrazo- 
vanje predlaže da se odluka može usvojiti uz tekst dopuna kako- 
je predložio u odredbama prijedloga odluke.

Potpredsjednik Vukić Ante* smatra da predložene dopune 
odbornika Ibrahimbegović Ćamila treba prihvatiti*

Odbornik Seksan Slavko* postavio je pitanje na Član 6 . 
prijedloga Odluke u vezi sa sastavom organa koji predlaže na- 
grade, predlažući da se dva člana delegiraju iz članova Saveza 
omlađine.

Odbornik Šolaja Jefto*prealaže da u članu 6. treba re- 
gulisati da ispred Sindikalnog vijeća bude delegiran jedan član, 
a ispred pedagoške službe Zavoaa samo 1 - umjesto prijedloga da 
budu 2 .

Predstavnik ispred Savjeta za obrazovanje se založio 
za predložene izmjene .omenute odluke ( Dragan, zaposlen u Pa- 
brici celuloze).

Odbomik Verem Ahmet* istiće da je na jednoj od rani-
jih sjednica donešen zaključak da bi kroz nagradu trebali biti 
obuhvaćeni mlađi i učenici, medjutim predlogom ove cdluke ak- 
cenat se daje prosvjetnim ustanovama. On je predložio da se tre- 
ba ovo rašČistiti, da li da odluka obuhvati samo mlade ili i 
prosvjetne ustanove.

Odbomik Grbić Milan? predlaže da se prijedlog Odluke 
skine s dnevnog reda, kako bi se uskladile ove dopune koje se 
predlažu i da se ista pripremi za narednu sjednicu.

Odbomik Djubo Refik* obrazlaže da bi se Aprilskom na- 
gradom mogla regulisati odgovarajuća nagrada, pa jepredložio 
da se ova odluka skine.

Odbornik Plavčić Milorad* Predlaže da se odluka donese 
uz predložene dopune odbornika Ibrahimbegović Ćamila, jer nje- 
nim skidanjem sa ove sjednice ne bi se nagrada mogla provesti za 
ovu goainu.



Odbornik Džombić Miloradt predlaže da se odluka do- 
nese uz predložene dopune, s tim da se prosvjetne ustanove 
isključe iz ove nagrade.

Odbornik DJubo Refiktpovlaći svoj prijedlog o skida- 
nju odluke s dnevnog reda i zalaže se za doncsenje iste uz 
dopune kako je predložio predstavnik ispred Savjeta za obra- 
zovanje (Ibrahimbegović Ćamil).

Odbornik Jajčević Ivica obrazlaže da su Aprilskom 
nagradom utVrdjeni kriteriji, zbog čega predlaže da se odgodi 
donošenje odluke do 29. aprila, zalažući se da Majskom nagra- 
dom budu obuhvaćeni samo mladi, s tim da prosvjetne ustanove 
budu isključene.

Potpredsjednik Vukić Antei predlaže da se diskusija 
okonča i da se odluka donese prihvacajući predložene dopune.

Pirolić Dušanka, ispred Savjeta za obrazovanje prigo- 
vara stručnoj službi da nije Savjet upcznala sa stavom kojeg 
je ranije Skupština zauzela u pogledu utvrdjivanja Majske na- 
grade, zbog čega je Savjet i predložio odluku u prvobitnom te- 
kstu,

Odbomik Jajčević Ivica: zamjeri stručnoj službi u 
organu uprave što Savjetu za obrazovanje nije prezentirsma pla 
tforma i kriteriji za donošenje odluke, o čemu je bilo rijeci 
na jednoj od sjednica.

Perović Dušan, ispred Savjeta za obrazovanoe predlaže 
da za predlagan^'e ove odluke ne bude ovlašten Savjet za obra- 
zovanje, već da se ovlasti rukovodstvo Saveza omladine da pre- 
dloži odluku, obsirom da bi nagrada trebala da bude za mlade*

Olujić Dragani obrazlaže da je Savjetu za obrazovanje 
bio prenešen cdnosno poznat stav sa sjednice Skupštine opštine 
Ali Savjet je zauzeko* stav kako je već uprijedlogu odluke iz- 
loženo.

Odbornik Pail Ivica predlaže da se izaberu tri člana 
u Komisiju i da se ista povuče radi davanja prečišćenog teksta 
prijedloga Odluke i formulacija koje se odnose na dopune, ka- 
ko bi ipak na današnjoj sjednici donijeli odn-.snu odluku.

Predsjednik Babić Živko istiće da je za donošenje ove 
odluke pored Savjeta za obrazovan^e, zainteresirana i omlađi- 
na kao i drugi faktori, pa predlaze da bi svi trebali učestvo- 
vati u prijedlogu za njeno donošenje.

Odbomik Džubo Refik podržava prijedlog predsjednika 
u pogledu angažovanja šireg kruga drugova - faktora, za prije- 
dlog odnosne odluke.

Potpredsjednik Vukić Ante pređlaže Komisiju koja bi 
u saradnji sa Savjetom za obrazovanje, omladinskim rukovodst- 
vom i drugim faktorima pripremila prijedlog odluke za narednu 
sjednicu.U Komisiju su predloženii Verem Ahmet, Džubo Refik, 
Plavšić Milorad, Ličina Radmila i Guzijan Slavko.

Prijedlog Vukića o izboru Kcmisije je jednoglasno us- 
vojen, tz zakljucak da Komisija uz saradnju sa Savjetom za ob- 
razovanje, rukovodstvom Saveza omladine i drugim zainteresira- 
nim faktorima predloži prijedlog odluke o nagradi 2 5. maj za 
narednu raonu sjednicu.
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Ad 8.

Čaušević Nedjo, ispred Komunalne zajednice socijalnog 
osiguranja, podnio je obrazloženje u vezi zaključka o davanju 
sagl^snosti na odluku Skupštine Komunalne zajednice socijalnog 
osiguranja zemlioradnika, predlazući da se stopa poveća od lo 
na 11,4%, kao i iznos sa l.ooo na 1.2oo dinara. Obrazloženje 
je prilog zapisnika.

Prema obrazloženju povećana stopa bi iznosila ukupno 
oko 45 miliona starih dinara, a u koliko Skupština ne odobri 
saglasnost, onda bi podmirenje troškova trebalo da izvrši op- 
ština iz budžeta.

Predsjednik Babić Živko: postavlja pitanje kakve su 
posljedice ako Skupština ne da saglasnost na povećsnje stope 
prema predloženoj odluci.

Stupar Rajko, sekretar Skupštine obrazlaže: ako Skupš- 
tina ne odobri saglasnost onda bi se iznos sredstava morao na- 
miriti iz budžeta, a ujeđno to bi pričinilo i poteškoće i uspo- 
rilo bi obračun u oporezivanju poljoprivrednih proizvodjača, 
obzirom da bi se oovećana stopa obracunala uz redovni razrez 
poreza (doprinosa).

Odbornik Lolić Vladimir: postavlja pitanje da li će se 
vanredni doprinos za socijalno osiguranje iz 19 6 5* gođine pla- 
ćati, obrazlažući da bi prijedlog sadašnjeg povećanja vanredne 
stope doorinosa u mnogome opteretio poljoprivredne proizvodja- 
če.

Odbornik Kremenović Jovan, predlaže da Skupština ne da 
saglasnost na prijedlog odluke o visini predložene stope dopri- 
nosa i visini ličnog Btartorfrka; doprinosa za osnovno zdravstveno 
osiguranje zemljoradnika, obzirom da poljoprivredni proizvodja- 
či negoduju na ovo povećanje, ističući da su zemljoradnici i 
na ranije vanredno povećanje reagovali. Pominje slučaj da je 
on liČno platio oko 17.0 0 0 st. dlnara za prevoz kolima hitne 
pomoći i da zdravstvene ustanove neopravdano u dosta slučajeva 
zaračunavaju stope odnosno visoke troškove za zdravstvene us- 
luge.

Odbornik Guzijan Slavko postavlja pitanje ko bira pre- 
dstavnike zemljoradnika u Skupštini komunalne zajednice i na 
koji način se biraju, naglašavajući da gradjani Manjače nego- 
duju, Jer nisu upoznati tko ih predstavlja.

Odbornik Džubo Refik: obrazlaže da davanje sa^lasnosti 
od strane Skupštine na odluku Skupštine komunalne zajednice ne 
bi trebala biti samo formalnost i da Je Skupština zainteresira- 
na da i suštinski ulazi u visinu ovih stopa. On smatra da ar- 
gumentovano nije dovoljno obrazloženo ovo povećanje, zbog čega 
predlaže da se saglasnost ne da, obzirom da Je potrebno konsul- 
togati i poljoprivrednike.

Odbornik Šolaja Jefto: zatražio Je da odgovarajući op- 
štinski savjet i stručna služba daju svoje mišljenje, obzirom 
da se to iz prezentiranih materijala ne vidi.

Odbornik Jajčević Ivica: obrazlaže da za povećanje po- 
menute stope Komunalna zajednica nije Skupštini prezentirala 
potpune podatke i objektivne argumente, iz kojih bi mogli vid- 
Jeti Jednu širu garanciju da će seljacima biti pružena bolja 
zdravstvena zaštita i usluge.
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On smatreuj da nisu đovoljni razlozi što zdravstvene 
ustanove izvan пајзе opštine povećavaju troškove liječenja.

Karabegović Vida, republički poslanik: istiće da Sku- 
oština opštine ne bi jednostavno trebala priječi na pomenuto 
povećanje sa lo na 11,45, kez detaljnog finansijskog'plana i 
uvjeravanja kakav je omjer preventive i kurative, ističući da 
де on po njenom misljenju nepovoljan. Ona se zalozila za orgen- 
taciju Komunalne zajednice na ulaganje u preventivu, a narocito 
za obezbjedjenje vodoopskrbnih objekata koji su izvor zarada i 
obolenja naročito na seoskom području. Ako preventivne mjere 
ne zauzimaju ono mjesto koje bi trebalo, ona smatra da u tom 
slučaju ne bi trebalo dati traženu saglasnost na povećanje sto- pe.

Predsjeđnik Živko Babić: postavlja pitanje ko od od- 
bornika podržava prijedlog Skupštine Komunalne zajednice za 
povećanje stope, kako bi bili konkretniji u zaumanju stava.

Odbornik Plavčić Milorad: obrazlaže da odnosno poveća- 
nje ima opravdanja i predlaže da Skupština opštine da saglas- 
nost na pomenutu odluku. Pominje, ako poljoprivredno domaćinst- 
vo sa loo.ooo st. dinara prihoda plati 1 7.ooo st. dinara, a dva 
dana Liječenja u bolnici košta okol2.ooo s. dinara, onda su ra- 
zlozi za povećanje stope ubjedljivi. Pošto je prema propisima 
obavezno osiguranje poljoprivrednih proizvodjača, a računice 
govore u korist odnosno opravdanost povećanja, onda ne preosta- 
je ništa drugo ili da Skupština da saglasnost ili će se ta sre- 
dstva morati podmiriti iz budžeta opštine. On je obrazložio da 
se davanje saglasnosti može odgoditi i povratiti Službi Zvoda 
na dostavljande potpunije dokumentacije, vezanu za realnost po- 
većanja.

Odbornik Džombić Milorad: smatra da je povećanje stope 
neopravdano i da računice nisu dovolo'ne da bi se zemljoradnici 
opteretili sa pomenutim iznosom doprinosa.

Odbornik Zenić Dobrivoje: obrazlaže da je dohodak po- 
l^oprivrednih proizvodjača i standar na selu nizak i da bi zem- 
lgoradnici teško mogli izdržati predloženo povećanje. On je is- 
takao neopravdanu kompliciranost propisa iz ove oblasti, nag- 
lašavajući da u socijalnom osiguranju ima nejasnoća i izvjesnog 
nereda, što zaslužuje veću pažnju kako Skupštine tako i drugih 
faktora koji donose propise. Smatra da bi trebalo imati dovolj- 
no stručnu službu koja bi do detalja ispitala opravdanost i re- 
alnost povećanja, obzirom da pored formalnih zakona u životu 
trebaju da i zakoni prirode znače nešto^ a na koje mi u Skupš- 
tini moramo računati. On je istakao slucajeve da seljaci nisu 
u mogućnosti da unovće stoku na pijaci, obrazlažući da se kod 
nas u pojedinim slučagevima, naročito kad se radi o poljopriv- 
redi ne zna ko je za šta od^ovoran. On je zamjerio Plavčić Mi- 
loradu na izloženom obrazlozenju i nije prihvatio prijedlog da 
se da saglasnost na povećanje stope.

Čaušetić, ispred službe Komunalnog zavoda za socijal- 
no osigurange obrazlaže da je Skupštini opštine, to jest stru- 
čnoj službi dostavljen finansijski plem i svi troškovi i efe- 
kti povećanja, naglašavajući da se deficit u fondu poljopriv- 
rednih osiguranika mora namiriti, Bilo zavodjenjem vanredne 
stope doprinosa od poljogrivrednih csiguranika ili iz budžeta 
opštine. Znači, ako Skupstina ne odobri saglasnost, treba sre- 
dstva obezbijediti iz budžeta.
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On је obrazložio da će se odbornicima za narednu sjednicu do- 
staviti materijali o licima koja su sa pojedinik seoskih pod- 
rućja birana u Skupštinu Komunalne zajednice zemij^rađnika.

Olujić BogoLjub, obrazLaže da Je strućna sLužba Skup- 
štine 2G. marta dobiia nekompletan materioai od Zavoda, u ko- 
jem je nedostajaio potpunije obrazioženje. SLužba je tek 9« ap- 
riia dobiia obrazioženje i dva primjerka finansijskog plana, 
a obrazioženje je kucano na 3»5 stranice iz kojeg se nisu mog- 
Li vidjeti svi argumenti i potpunija podioga za predioženo po- 
većanje stope. Samo dostavijanje odnosnog materijaia nakon Jo 
dana po odrzanoj Skupštini KomunaLne zajednicb zemijoradnika 
govori kakav značaj siužba pridaje ovom probiemu.

Odbomik Anušić Josipt prediaže da se pređiog Zakiju- 
čfca o davanju sagiasnosti na povećanje stope skine s dnevnog 
reda i da se za jednu od narednih sjednica podnesu potpuniji 
računu iz koniii bi se vidjeio šta naša opština duguje ovom fon- 
du, prediažuci da se naša opština izdvojl zasebno kao zajedni- 
ca.

Odbomik Rokvić Djuro: postavija pitanje šta će biti 
ako Skupština usvoji manju stopu pa opet dodje naknadno do 
dopunske stope.

Odbornik Faii Ivica: predLaže da se davanje sagLasnos- 
ti aa pomenutu odLuku skine s dnevnog reda i da se potpunije 
kompietira dokgmentacioa za jednu od narednih sjednica.

Odbornik Pepinović Drago: predLaže da se ova tačka ski- 
ne s dnevnog reda i da se prije davanja sagiasnosti od strane 
Skupštine cio materijai uputi na zborobe birača i da gradjani 
(birači) kažu svoje mišijenje. Smatra da Je ovo i jedino ispra- 
vno da se o povećanju doprinosa izjasne oni koji ga trebaju sno- 
siti.

Odbornik Krut^ak Josipl је istakao da je u obraziože- 
nju pri donošenju budzeta za L968. godinu obrazioženo da će se 
iznos za raniji doprinos pLatiti iz budžeta odnosno da Je budžet
manji za teg iznos.

Eškić Ismet, načeLnik Sekretarijata za finansije: obra- 
zLažući na pitanje Krutjaka, istiće da pLanirani prihodi u pro- 
šLoj godini nisu ubrani, tako da nije osLobodjeno pLaćanje dop- 
rinosa iz ranijih godina.

Predsjednik Babić Živko obrazLaže: da donošenjem budže- 
ta nije osiobodjeno piaćanje ranije povećanog doprinosa, pa u 
toLiko treba ako su nejasnoće po tonfpitanju upoznati i birače. 
ZnaČi, kroz diskusiju dato Je više prijedLoga i većina odborni- 
ka nije podržaLa davanje sagLasnosti, a obzirom da nije prezen- 
tirana dovoLjna dokumentacija, on je pređLožio da se odgodi da- 
vanje sagLasnosti i da se formira ̂ ndbnrnička komisi.-ja koja bi u 
saradnji sa ostaiim organima sagLedaLa ovu probTematlku i za 
mjesecu juni pripremiLa kompietnu dokumentaclju o prohLematici 
KomunaLne zajednice socijainog osiguranja, pa makar Skupština i 
moraia podmiriti nastaie troškove iz budžeta.

Piavčić MiLorad: obraziaže da se ne davanjem sagiasnos- 
ti smanjuje i doprinos, pa će i gubibi biti veći.

Sdbomik Grbić MiLan: obraziaže, ako se na prijediog od- 
Luke KomunaLne zajednice ne da sagiasnost, onda je pitanje jeii 
to jasno i sa pravog giedišta i da Li jestupak time okončan.
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Predsjednik Babić Živkoi predlaže da se u odborničku 
komisiju izaberu slijedeći drugovi: Marčetić Bogdan, za pred- 
sjednika i članove: Anušić Joso, Zeba Vlado, Seksan Slavko, 
Medojević Marko, Zenić Dobrivoje i Plavčić Milorad*

Diskusija na današnjoj sjednici je pokazala da Skupš- 
tina ima interesa da šire ulazi uproblematiku i samu politiku 
raspodjele sredstava Komunalne zajednice socijalnog osiguranja, 
pa je predložio da odbornička komisija, odgovarajući savjeti i 
stručne službe Skupštine opštine ovu problematiku sagladaju sa ̂  
sviii aspekata i pripreme materijal i prijedloge za Jednu od na- 
rednih sjednica.

Skupština je Jednoglasno prihvatila prijedloga predsje- 
dnika Babić Živka.

Ad 9.
Pail Ivicai izvjestilac ispred Savjeta za finansije 

obrazložio Je prijedlog RJešenja o prenosu osnovnih sredstava 
na EDP "Elektro- Banjaluka”.

Predlog rješenja Je Jednoglasno prihvaćen.
Odbornik Pepinović Dragoi smatra da predlog rješenja 

ne bi trebalo prihvatiti, pominjući da "Elektro-Banjaluka" ni- 
je izvršila obaveze u vezi sa prenosom osnovnih sredstava sa 
dalekovoda sa podruČja Piskavice, iako Je već od postavljanja 
dalekovoda proslo 7 godina. Smatra, da bi stručne službe i or- 
gani "Elektro-Banjaluka” ovo Jednom trebali okcnčati i formalno- 
pravno provesti, obzirom da gradjani negoduju.

Odbomik Plavčić Milorads obrazlaže da Je prijedlog Pe- 
pinovića odvojen od pomenute tačke dnevnog reda, obzirom da za 
prenos vodovoda Piskavica nije postojala potrebna dokumentaci- 
Ja zbog čega isti nije prenešen u osnovno sredstvo ”Elektro-Ba- 
njaluka".

Potpredsjednik Vukić Ante: podržava obrazloženje Plav- 
čića, obzirom da od ranije opštine Ivanjska nije primljena do- 
kumentacija o хш!н dalekovodu sa područja Piskavice.

Odbornik Jajčević Ivica: zamoljava da se ne udaljava- 
mo od dnevnog reda i podržava prijeđlog pomenutog rješenja.

Nakon diskusije Skupština je usvojila Bješenje o pre- 
nosu osnovnih sredstava "Elektro-Banjaluka” sa jednim glašom 
protiv.

Ad lo.
Potioredsjednik Vukić Ante: dao je obrazloženje o raz- 

rješenju nacelnikai Seferetarijata skupštine, Sekretarijata za 
upravno pravne poslove i direktora Zavoda za društveni razvoj.

ćen.
Predlog Rješenja o razrješenju je jednoglasno prihva-

Ad 11.
Potpredsjednik Vukić Ante je obrazložio da su odborni- 

ci dobili obrazloženja o postavljenju načelnika za vršioca du- 
žnosti:

a) načelnika Sekretarijata skupštine,Litrić Alija,
b) načelnik Sekretarijata za privredu, Romčević Vlado,
c) načelnik Sekreta.ijata za komunalne poslove Bartol 

Vladimir,
d) načelnik sekretarijata za društvene službe Kuzmanović 

Rajko.
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Prijedlog RJešenJa o post vljenju vršioca dužnosti je 
jednoglasno pri&vaćen.

Ad 12.
Kovačević Rodoljub, ispred Komisije za pregled statu- 

ta radnih organizacija obrazložio je prijedlog zaključaka o 
potvrdjivanju i razmatranju statuta, pa je jednoglasno usvojen 
zaključak o potvrdjivanju statuta OS ”Zajim Isaković, Statuta 
dječijeg vrtića "Naša djeca”, kao i razmatranje o izmjenama i 
dopunama Statuta Centra za unapredjenje domaćinstva, preduze- 
ća "Metal" i Narodna biblioteka "Petar Kočić".

Ad 15.
Ajanović Ešref ispred Uprave za imovinsko pravne pos- 

love obrazložio je prijedlog zakijučaka i rješenja iz imovin- 
sko pravne oblasti.

Jajčević Ivica postavio je pitanje u vezi realnosti 
procjene vrijednosti zemljišta vezano za prediog zakl^učka o 
dozvoli zamjene prava korištenja gradjevinskog zemljista u uli- 
ci Rudarskoj za gradjevinsko zemljište u ulici Braće Podgornika 
i Ivice Davida, ranije vlasništvo Miljević Jove..

Ajanović Ešref u ime Uprave za imovinsko pravne posLo- 
ve obrazložio je da je posebna komisija izvršila procjenu i da 
je utvrdjena približna vrijednost o čemu nema spornih pitanja.

Skupština je jednoglasno usvojila zaključke*
a) o dodjeli gradjevinskog neizgradjenog zemljišta, ra- 

nije vlasništvo Branković Zora i drugih Stambenom preduzeću,
b) o dodjeli gradjevinskog neizgradjenog zemljišta, ra- 

nije vlasništvo Savić Živka i dr. Stambenom preduzeću,
c) o dodjeli gradjevinskog neizgradjenog zemljišta rani- 

je vlasništvo Vakufa - džamije Ferhadije, Stžimbenom preduzeću,
d) o dozvoli zamjene prava korištenja gradjevinskog ze- 

mljišta u ulici Rudarskoj za gradjevinsko zemljište u ulici Bra- 
će Podgornika i Ivice Davida, ranije vlasništvo Miljević Jove,

e) rješenja o utvrdjivanju opšteg interesa za ekspro- 
prijaciju nekretnina u ulici Filipa Macure broj 6 ,

f) rješenja o utvrdjivanju opšteg interesa za ekspro- 
prijaciju nekretnina u ulici Moše Pijade broj 15 i 15a,

g) zaključka o dodjeli gradjevinskog zemljišta društ- 
vene svojine Skupštini opštine Banja Luka, radi izgradnje trafo- 
stanice u ulici Njegoševoj.

Ad. 14.
Preasjednik Babić Živko obrazlaže da su odbornici dobi- 

li predlog i obrazloženje o izboru predsjednika i jednog sudije 
Opštinskog suda u Banja Luci.

Odbomik Dragić Dragoljub postavlja pitanje da se obra- 
zloži kretanje Ko’oašlić Naila za vrijeme rata, obzorom da se 
to iz obrazloženja ne vidi.

Odbornik Bšteljić Dr. Duško gredlaže da se predlog ka- 
drovske komisije usvoji i da se Kobaslić Tail izabere za pred- 
sjednika Opštinskog suda.
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Predsjednik Živko Babić: je obrazložio da je Kobaš- 
lić Hail u toku rata bio aktivni saradnik NOB-a.

Potpredsjednik Vukić Ante: je u ime Kadrovske komisi- 
je obrazložio da je Komisija imala jedinstven stav u pogledu 
prijedloga za izbor Kobašlić Naila za predsjednika suda i Sto- 
jaković Djordja za sudiju Opštinskog suda, zamoljavajući Sku - 
pštinu da usvoji prijedlog Komisije.

Skupština je jednoglasno usvojila rješenju o izboru 
Kobašlić Naila za predsjednika Opštinskog suđa i Stojaković 
Djordja za sudiju istog suda*

Ad 16.
Popović Milorad, republički poslanik i odbornik u svo- 

jstvu predsjednika Komisije za davanje prijedloga za Aprilsku 
nagradu podnio je pismeno obrazloženje o predlogu nagrada za 
pojedince i radne organizacije, kao i tekst Odluke o Aprilskoj 
nagradi. Obrazloženje u priligu zapisnika.

Odbornik Slavko Guzijan: smatra da je za nagtfadu Kcmi- 
sija trebala uzeti u obzir i zaslužne drugove sa seoskog podru- 
čja, predlažući da se ovo u buđuće ima u vidu.

Popović Milorad obrazlaže da je Komisija tražila poda- 
tke od ustanova i rukovodstava društveno političkih organiza- 
cija i sa seoskog područja, ali pređloženi nisu došli u obzir 
iz opravdanih razloga, a pojedini drugovi će biti obuhvaćeni 
drugim nagradama i predlozima za odgovarajuća odlikovanja.
On je podržao prijedlog da ubuduće treba imati u vidu i aktiv- 
ne kadrove sa sela.

Predsjednik Ba'oić Živko predlaže da se Skupština iz- 
jasni o povećanju sredstava iz budžetske rezerve za iznos od 
1 ,б^о.ооо st. dinara, kako bi se predložena nagrada mogla rea- 
lizovatl.

Odbomik Jankijević Viktor: podržava prijedlog Komisi- 
je za dodjelu pomenutih nagrada pojedincima i radnim organiza- 
cijama, smatrajući da je trebalo više neposrednih proizvodjača- 
ranika uvrstiti i da se to u buduće ima u vidu.

Popović Ivlilorad: obrazlaže da su dva VK radnika obuhva- 
ćena nagradom, obrazlažući da je prijedlog ovogodišnje nagrade 
Komisija sačinila uz šire konsultovanje samoupravnih organa, od-
f ovornih faktora u kolektivima i rukovodstava društveno-politi- kih organizacija, i da je prijedlog sačinjen ipak po skraćenom 
postupku, radi cega će se predlozi odbornika i date sugestije u 
buduće uzeti u obzir.

Predsjednik Babić Živko: obrazlaže da su predlofeom ko- 
misije obuhvaceni kako radnici tako i druge kategorije zanima- 
nja i da je bilo nemoguće uzeti u obzir širi izbor.

Odbcrnik Softić Muhamed: obrazlaže kada je birana komi- 
sija za predlog nagrada nije rečeno da će se sve radne organi - 
zacije svojim prijedlozima i sugestijama moći doći do izražaja, 
pa će u predlaganju budućih nagrada trebati još šire konsulto- 
vati sve kolektive i faktore.

Odbornik Zenić Dobrivoje smatra da bi u buduće trebalo 
uzeti u obzir za dodjelu nagrade i fizičkim raanicima - nepos- 
radnim proizvodjačima.
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Odbornik Šolaja Jefto obrazlaže da mu nije jasno u 
vezi kriterija odluke кода je skinuta sa dnevnog reda u kojjcj 
treba da dodju do izražaja mladi za nagradu, pa podržava u cje- 
lini prijedlog Komisije.

Popović Milorad obrazlaže da su članovi komisije odlazi- 
li u radne kolektive ističući da su odgovorni faktori iz radnih 
koLektiva za sve predložene za nagradu u cjeLini sagLasni, a za 
Skupštinu je najvažnije da za predLoženog za nagradu nema prim- 
jedbi iz radnog kolektiva.

Potpredsjednik Mitrov Vcjin: obrazlaže da cijeni prije- 
dloge i sugestije svih drugova u pogledu nagrade, pa i Zenića 
za nagradu fizičkih radnika, ali je za Skupštinu opštine prima- 
rno da cijeni rad, zalaganje i doprinos onih koji unapredju^ju 
ipoboLjšavaju kako proizvodnju, tako i druge obLasti , nagLaša- 
vajući da je nagradjivanje pojedinaca i koLektiva veoma deLika- 
tna tema i da ui to svakako zasLuživaLo širu diskusiju.

Na kraju diskusije i prijedLoga doneseni su sLijedeći 
Z A K L J U Č C I

a) o usvajanju OđLuke o dodjeLi ApriLske nagrade grada 
Banja Luke,

b) o povećanju L,85o.ooo st. dinajra iz bucžetske reze- 
rve za ove svrhe,

c) o pojedinačnoj nagradi sLedećih drugova i drugarica:
L) Gazić Derviš - Dedo З^о.ооо st. dinara
2) KaLodjera Pranjo 25o.ooo st. dinara
3) Kon Ignjac 25o.ooo st. dinara
40 Korač Trivo 250.000 st. dinara
5v Kupljenik Viktor 250.000 st. dinara
6) MiLosević Dr. VLado 25o.ooo st. dinara
7) PiroLić Meho 250.000 st. dinara
8) Predojević Mirko 250.000 st. dinara
9) TaLović Azra 25o.ooo st. dinara
d) o nagradi za sLedeće radne i društvene organizacije:

500.000 st. dinara
500.000 st. dinara.

L)Tehnička škoLa Banja Luka 
2) Aero-kLub "Rudi Čajavec'*
PrijedLog OdLu'ke o ApriLatim nagradama i zakLjučka o 

povećanju poreskih sredstava je jednogLasno usvojen.
PrijedLog Komisije za pojedinačne nagrade je usvojen, 

sa jednim uzdržanim glasom.
Pošto je dnevni red iscrpijen, sjednica je završena u 

L5»oo časova.

PKEDSJE DAV AJUĆI 
Živko Babić


